
 
Danske Handicaporganisationer – Næstved  

Kontaktperson: Stella Steengaard 
Tlf: 21 70 90 69, E-mail stella@direkte.org 

Hjemmeside: DH-Næstved  
 

 

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI. 

De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap. 

 
 

 

Årsmøde i DH Næstved 

Torsdag 17. marts 2022 kl. 18.00 – 21.00 (ca.) 

Engparken, Engvej 18, Næstved – festsalen 

Program:  

 18.00 – 18.15   Vi mødes og deltagelse registreres  

 18.15 – 19.00   Spisning og afrydning  

 19.00 – 19.45   Underholdning – illusionist Marco Thomsen 

 20.00 – 21.00   Årsmøde jf. afdelingsvedtægten 

Dagsorden, endelig 

Årsmøde DH Næstved 2022 

1. Valg af dirigent 

2. Valg af referent 

3. Godkendelse af dagsorden 

4. Navneopråb – optælling af stemmeberettigede 

5. Valg af stemmetællere 

6. Fremlæggelse af beretning for år 2021 til godkendelse 

7. Fremlæggelse af handlingsplan for år 2022 til godkendelse 

8. Fremlæggelse af forslag, om afdelingen skal søge § 18-midler 

9. Fremlæggelse af regnskab for år 2021 til godkendelse 

10. Valg af formand for 1 år 

 ingen kandidater til formand modtaget 

11. Behandling af indkomne forslag  

 ingen forslag modtaget 

12. Eventuelt 

 

Referat af Årsmøde i DH Næstved, d. 17/3 2022. 

 

1 Valg af dirigent Jytte Bo Nielsen blev valgt til dirrigent.  

Årsmødet lovligt indvarslet og dagsorden er 

udsendt rettidig. 

2 Valg af referent Karina Ahrensbach blev valgt til referent  

3 Godkendelse af dagsorden Forsamlingen godkendte dagsordenen  

 

4 Navneopråb – optælling af stemmeberetti- De stemmeberettigede er: 
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gede ADHD foreningen, Næstved, Faxe, Stevns – 

Rikke Bachmann  

Dansk Handicap Forbund (DHF), Næstved – 

Tonny Ploug 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen – Annja 

Hansen 

Gigtforeningen, Sydsjælland-Møn-Kreds – 

Kirsten Boriis 

Landsforeningen Autisme, Kreds Storstrøm, 

Autisme 4700 – Karina Ahrensbach 

Parkinsonforeningen Storstrøms Kreds – Ella 

Brødbæk 

Scleroseforeningen – Martin Grangaard 

PatientUlykkesForeningen/PolioForeningen - 

Inge Thorving  

 

5 Valg af stemmetællere Eddie Nielsen og Torben.  

 

6 Fremlæggelse af beretning for år 2021 til 

godkendelse 

 

Jytte Bo fremlagde beretningen. Beretningen 

blev godkendt.  

7 Fremlæggelse af handlingsplan for år 2022 

til godkendelse 

Kirsten Boriis fremlagde Handlingsplanen for 

2022. Handlingsplanen blev godkendt.  

8 Fremlæggelse af forslag, om afdelingen 

skal søge § 18-midler 

Et fast punkt på dagsordenen.  

Tonny Ploug fremlagde, at man kan ansøge 

om §18-midler, frivillighedspuljen i kommu-

nen.  

I nogle kommuner er det DH der søger og de-

ler pengene ud til foreninger.  

I DH Næstved søger vi DH om driftsmidler, så 

vi indstiller til at grundorganisationerne får 

mulighed for, at søge §18 midlerne. 

 

Vi opfordrer vores grundorganisationer til at 

søge.  

9 Fremlæggelse af regnskab for år 2021 til 

godkendelse. 

Jytte Bo fremlagde regnskab for år 2021. 

Regnskabet blev godkendt. Der blev redegjort 

for omtalt difference på kr. 500,- fra regn-

skabsåret 2020. Sagen var en misforståelse. 

Der var ikke tale om en difference, men en 

budgetafvigelse. 

Budget for 2022 blev fremlagt af Karina Ah-

rensbach. 

10 Valg af formand for 1 år 

Ingen kandidater til formand modtaget 

 

I DH har vi formandsvalg i ulige år, men da 

der ikke var kandidater i 2021, så har vi igen 

valg i år.  

 

Der er ikke indstillet kandidater og der var in-

gen interesserede i salen.  

Vi kan derfor ikke vælge en formand.  

Emnet bliver taget op på først komne bestyrel-
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sesmøde i DH Næstved, d. 19. april 2022.  

 

11 Behandling af indkomne forslag  

 

Ingen forslag modtaget. 

12 Eventuelt 

 

Tonny Ploug præsenterede medlemmer af 

Handicaprådet.  

 

Dansk Handicap Forbund 

Tonny Ploug (formand) 

Stedfortræder: Marianne V. Hansen 

 

Scleroseforeningen 

Martin Ortved Grangaard 

Stedfortræder: Marianne V. Hansen 

 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen 

Annja Hansen 

Stedfortræder: endnu ikke udpeget 

 

Landsforeningen Autisme 

Karina Wincentz Ahrensbach 

Stedfortræder: Stina Stubkjær Nielsen 

 

Sammenslutningen af Unge Med Handicap 

Alice Bossing 

Stedfortræder: Stina Stubkjær Nielsen 

 

Politisk udpeget 

Michael Perch (næstformand) 

Politisk udpeget (A) 

 

Süleyman Yücel 

Politisk udpeget (V) 

 

Daniel Gottrup 

Center for Børn og Unge 

Politisk udpeget 

 

Torben Kelm Danielsen 

Center for Trafik og Ejendomme 

Politisk udpeget 

 

Bo Gammelgaard 

Center for Handicap og Psykiatri 

Politisk udpeget 

 

Sekretær 

Helle Waage-Jensen 

Påtegnet af dirr. Jytte Bo Nielsen – 23/3 2022 



Side 1 af 2 
 

Årsberetning 2021 
 

Danske Handicaporganisationer og Handicaprådet Næstved 
 

(DH = Danske Handicaporganisationer) 
(HR = Handicaprådet i Næstved) 

 

Året 2021 blev som det foregående år, påvirket af Corona virus og restriktioner. Overskriften, der 

igen satte en stor del af vores arbejde på pause. Møder og arrangementer blev aflyst/udskudt.  

Udskydelse blev også aktuelt for årsmødet 2021, som først blev afholdt d. 24/6 2021 og i en anden 

ramme end forrige år. Alt sammen i god ånd og af hensynet til særligt udsatte og smitterisiko.  

 

Som i tidligere år, har vi også i det forgangne år været vågne på skolesituationen i Næstved 

kommune – særligt tilbud til børn med særlige behov. Et nyt begreb ”mellemformer” er dukket op 

og vi vil følge udviklingen i Næstved kommune tæt. Det handler om barnets retssikkerhed, at 

barnet får et tilbud, der lever op til barnets behov.  

 

Desværre har vi ikke følt det forsvarligt, at afholde foredraget Kend din ret … om 

specialundervisning  - det er vores oplevelse, at behovet ikke er blevet mindre. 

 

Via Handicaprådet har vi påvirket flere emner. Eksempelvis kommunens ønske om hjemtagelse af 

ordblindeundervisning, udbud og valg af transportleverandør til bla. transport af børn med særlige 

behov, nedlæggelse af busrute og vi har forsøgt at rette fokus mod at opnå et bedre overblik over 

udbuddet af boliger til mennesker med handicap. Da markedet rummer forskellige udbydere, er det 

vanskeligt og en stor opgave, at lave et samlet opdateret overblik. I referaterne fra Handicaprådet 

kan man gå dybere ned i emnerne. 

 

Vi har været repræsenteret i forbindelse med planlægningen af Tværgående dialogmøde, 

faciliteret af Frivilligrådet i Næstved kommune d. 8/6 2021. Fælles for medlemmer af rådene er et 

indtryk af, at man ikke føler sig hørt og bliver i tvivl om, hvad byrådets og forvaltningens formål 

med og forventning til rådene er. Det var et godt dialogmøde med deltagelse af politikere og 

repræsentanter fra forvaltningen. Det blev besluttet at arbejde videre med at styrke samarbejderne. 

 

Vi har i det forgangne år været aktive i mediebilledet, bla. i forbindelse med budgetforliget, hvor 

handicapaområdet blev forbigået. 

 

I 2021 har der været kommunalvalg. Sammen med Handicaprådet har vi haft fokus på 

tilgængelighed i forbindelse med kommunalvalget og i relation til corona smitte. Op til 

kommunalvalget har vi afholdt en velbesøgt debatcafe med fokus på emner relateret til mennesker 

med handicap. Både fra borgere og politikere fik vi tilbagemelding om et vellykket arrangement og 

gode dialoger. 

 

I forbindelse med valget og en ny valgperiode skulle DH Næstved indstille nye kandidater til 

Handicaprådet. Vi har heldigvis modtaget tilstrækkelige indstillinger til at kunne besætte alle 

repræsentant og stedfortræder poster. De indstillede er udvalgt efter en bred repræsentation af 

både handicap, alder, køn m.m. 
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Til det nye Handicapråd, som trådte i kraft pr. 1. januar 2022 har DH Næstved og det afgående 

Handicapråd fremsat ønsker og pejlemærker for det kommende rådsarbejde.  

 

Organisatorisk har vi brugt kræfter på at styrke samarbejdet med og i Handicaprådet i et forsøg på 

at højne kvaliteten og udbyttet af vores arbejde – både i DH Næstved og i Handicaprådet. 

 

Endnu et tiltag til, at højne kvaliteten i og dermed udbyttet af arbejdet i Handicaprådet har bestået i 

et forslag fra DH Næstved om, at ændre sammensætningen af medlemmer i Handicaprådet. 

Handicaprådet består af 2 politikere, 3 centerchefer og 5 medlemmer fra danske 

handicaporganisationer. Det er politikerne, der træffer beslutninger i kommunen og vi i DH 

Næstved, havde fremsat et forslag om en fremtidig sammensætning bestående af 4 politikere og 4 

medlemmer fra danske handicaporganisationer. Forslaget blev nedstemt i Handicaprådet. 

 

Vi håber at vores initiativer skaber positiv udvikling så forvaltning, udvalg og byråd kommer tættere 

på formålet at ” Handicaprådet rådgiver kommunalbestyrelsen i handicappolitiske spørgsmål og 

kan behandle alle lokalpolitiske spørgsmål, som vedrører mennesker med handicap.” og 

”Kommunalbestyrelsen hører Handicaprådet om alle initiativer, som har betydning for mennesker 

med handicap.”  

 

Siden sidste årsmøde har DH Næstved fungeret uden formand. Det er ikke optimalt. Det er 

desværre ikke lykkes at finde en kandidat til formandsposten. I DH Næstved er det vigtigt for os, at 

medlemmerne beskæftiger sig med emner og opgaver de har interesse for og håber meget, at der 

dukker en person op, der brænder for en formandsopgave. 

 

Hvis man vil gå i dybden i vores arbejde, kan man til enhver tid besøge vores hjemmeside 

https://handicap.dk/lokalafdelinger/sjaelland/dh-naestved  Vi er meget stolte, af en til enhver tid 

opdateret hjemmeside og takker vores webredaktør for dette store arbejde. 

 

Tak til alle samarbejdspartnere og bestyrelsesmedlemmer i DH Næstved for indsatsen i det 

forgangne år. Vi håber endnu en gang på et år uden corona påvirkning og dermed mulighed for 

øget aktivitet. 

 

Bestyrelsen i DH Næstved 

 

 

 

 

https://handicap.dk/lokalafdelinger/sjaelland/dh-naestved
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Handleplan for DH Næstved 2022 

 

Mål Aktivitet Aftaler  Opfølgni
ng 

Ansvarlig 

Politisk arbejde: Handicaprådet 
Vi vil gennem vores repræsentanter i Handicaprådet og 
ved løbende kontakt til politikere og embedsmænd holde 
kommunen fast på de grundlæggende principper for 
dansk handicappolitik, en samlet tværgående 
handicappolitik, efterlevelse af handicapkonventionen og 
gennemførelse af konkrete handlinger i 
overensstemmelse med det.  
Øvrigt 
Vi vil udarbejde høringssvar på vegne vore 
grundorganisationer ved handicappolitiske forslag og 
opfordre relevante grundorganisationer til det samme. Vi 
vil påvirke høringssvar fra Handicaprådet.  

 
Forberedelse og 
efterbehandling af 
emner fra 
Handicaprådet.  
 
Følge dagsordner og 
referater fra 
udvalgsmøder i 
forvaltningen. 
 
Opsøgende på 
nyheder 

 
Løbende 

 
Alle  
 
og 
 
 
Medlemmer 
af 
handicapråd
et 

Fokuspunkt - prioriteret Retssikkerhed 
Vi vil have fokus på kvalitet i sagsbehandlingen, 
overholdelse af lovgivning, hensigter og vejledninger og 
en helhedsorienteret indsats på alle områder. 
Vi vil holde fokus på, at praksis stemmer overens med  
politikker. 
Dialog og samarbejde, som de fleste love indeholder. 
Vi vil medvirke til at højne kommunikationsniveauet fra 
bund til top i forvaltningen. 
 

I det daglige arbejde. 
 
 

 
 
Løbende 

Alle 
 
 
 
 
 

Fokuspunkt - prioriteret Børn- og Ungeområdet 
Børn- og ungeområdet – børn og unge med særlige 
behov – holdes fokus på en helhedsorienteret og 
tværfaglig indsats i forhold til hele familien. 
Fokus på hvordan skolen løfter opgaven i forhold 
børnene og sikre at alle unge med særlige behov bliver i 
stand til at påbegynde og gennemføre en 
ungdomsuddannelse.  

 
I det daglige arbejde. 
 
 

 
Løbende 
 
 
 

 
Ansvarlige 
for de 
relevante 
udvalg 
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I 2022 vil vi have særligt fokus på ventetiden på PPV, 
ændringer på skoleområdet og arbejde på at forbedre 
forholdene for inklusion i folkeskolen og på 
specialområdet. 
Vi vil være vågen på projekt online undervisning (efter 

corona). Og vi vil arbejde for, at der tages hånd om unge 
med handicap i overgangen til voksenlivet. 
 

 

Fokuspunkt  Sundhed 
Mindske uligheden for adgang til sundhed.  
Dels lige tilgængelighed, men også ansvarlighed for 
borgere med handicap, der ikke kan tage vare på egne 
aftaler og sig selv – eks. tandlægekontrol, at møde op til 
mammografiscanninger og transporter hertil. 
Snitflader i systemet 

 
I det daglige arbejde  
 
Via Det Regionale 
Samarbejdsnetværk. 

 
Løbende 

 
Alle 

Fokuspunkt Tilgængelighed og universelt design  
Fokus på Inklusion i samfundet og lige adgang til 
offentlig transport samt byggesagsbehandling med 
opmærksomhed på universelt design. 
Vi vil arbejde for tilgængelige kommunale bygninger, 
samlingssteder og valghandlinger samt kulturtilbud, 
butikker og caféer. 
 

 
I det daglige arbejde 
 
Tilgængelighedsrådet 
 
 

 
Løbende 

 
Ansvarlige 
for 
tilgængelighe
d 
 
Alle 

Fokuspunkt Voksen 
Fokus på en helhedsorienteret og tværfaglig indsats i 
forhold til overgang til voksenlivet samt rehabilitering, 
uddannelse, sundhed og beskæftigelse.  
Ældre med handicap – fokus på problematikken – hvad 
gør handicap ved en ældre – hvornår er man ”bare” 
ældre.  
 

 
I det daglige 

 
Løbende 

 
Ansvarlige 
For relevante 
udvalg 
 
Alle 

Organisatorisk Sikre, at grundfundamentet for DH og DH’s arbejde er i 
orden formelt. Samtykker, erklæringer m.v. 
 
At bedre og styrke arbejdet i og samarbejdet med HR 

 
Løbende vedligehold 

Løbende Ansvarlige 
Formanden, 
alle/HR 
medlemmer 

Opdateret hjemmeside 
DH Næstved 

Sikre, at siden hele tiden opdateres og fremstår med 
tilgængelige informationer og er indbydende 

 
Løbende vedligehold 

 
Løbende 

 
Stella 
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Facebook gruppe 
DH Næstved 

At siden opdateres med vigtige og relevante emner med 
relevans for handicap. Sikre fornuftig dialog. 

 
Løbende vedligehold 

 
Løbende 

 
Jytte 

Flere aktive 
grundforeningsmedlemm
er 

 
Besøge/kontakte lokale foreninger og fortælle om deres 
udbytte af aktiv plads i DH Næstved 

 
Løbende og ved 
passende lejligheder 

 
Løbende 

 
Aftales - alle 

Debatmøde Etablere debatmøde med lokale politikere med fokus på 
emne/emner fra vores handleplan 

Planlægges   
Alle 

 
I den kommende periode vil vi fortsat forsøge at øge vores politiske og embedsfaglige netværk. 
 
Vi vil forsat være aktivt deltagende på møder, på sociale medier og i pressen, gå i dialog med den enkelte borger, politikere m.fl. 
 
Vi vil lægge vægt på, at være en attraktiv bestyrelse, at være aktiv i.  
Vi vil sikre god tone og dialog i bestyrelsen og bestyrelsesarbejdet.  
Vi vil fortsat have fokus på, at opgaverne i bestyrelsen fordeles ud fra interessefelt og at bestyrelsesarbejdet opleves, som både 
energigivende og udbytterigt for det enkelte medlem og dennes grundorganisation. 
 
 
 


